
O AMS a hrabošoch

Sekcia poľnohospodárstva a služieb Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory sa na
svojom júlovom rokovaní venovala najmä téme AMS a premnoženým hrabošom.

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora (SPPK) naďalej rieši tému premnožených
hrabošov. Po zorganizovaní tlačového brífingu na poliach v levickom okrese sa uskutočnilo už aj
samostatné rokovanie na Ministerstve pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR, ktorého sa zúčastnili
zástupcovia SPPK.

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora k 25. júlu, kedy sa stretli zástupcovia
poľnohospodárskej sekcie, evidovala viac ako 120 nahlásených poľnohospodárskych subjektov,
ktorých tohtoročná úroda je vystavená kalamitnému nájazdu hraboša poľného.

„Naďalej vyzývame všetkých členov komory, aby nám nahlasovali škody cez náš vlastný monitoring.
Nie je dobré, ak sa nedostatočnými údajmi o predbežných škodách budeme ukracovať z odborných
argumentov pri riešení témy,“ uviedol počas diskusie ústredný riaditeľ SPPK Jozef Artim.

V druhej časti rokovania poľnohospodárskej sekcie sa jej členovia zaoberali ďalšou nemenej horúcou
témou – otázkou fungovania systému AMS. Aj v súvislosti so škodami na poľnohospodárskych
plodinách počas kalendárneho roka /záplavy, škody hrabošmi a ďalšie.../ sa natíska otázka, ako bude
systém AMS vyhodnocovať nami odhadovaných približne 50tisíc hektárov poškodených plôch. „Je
systém AMS nastavený tak, aby takto poškodené plochy považoval za spôsobilé, keďže žiadateľ tento
stav porastov nezavinil?“ – pýtali sa prítomní poľnohospodári.

Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora chce získať informácie z regiónov ohľadom
vyhodnocovania snímok AMS a spôsobe fungovania tohto systému.


